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Protokół Nr XV/2012 

 

 

z XV sesji Rady Gminy Zławieś Wielka odbytej w dniu 28 czerwca 2012 r. 

 

 

Sesja odbyła się w Urzędzie Gminy w Złejwsi Wielkiej w godzinach od 14
00 

do 17
30

. Na 

ogólną liczbę 15 radnych w sesji udział wzięło 13 radnych. W sesji udział wzięło 6 

pracowników urzędu gminy, 1 zaproszony gość oraz 9 osób zainteresowanych obradami. 

 

Listy obecności w załączeniu do protokołu. 

 

Porządek obrad XV sesji Rady Gminy Zławieś Wielka 

 

1. Otwarcie obrad XV sesji Rady Gminy i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

3. Analiza zaawansowania wykonania zadań inwestycyjnych zaplanowanych na 2012 r. 

4. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych w 2011 roku. 

5. Przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2011 rok oraz zapoznanie  

z treścią opinii RIO w sprawie wykonania budżetu. 

6. Wystąpienie przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Gminy z wnioskiem  

o udzielnie absolutorium oraz zapoznanie z opinią RIO w sprawie wniosku. 

1) Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2011 r. 

2) Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu na 2011 r. poprzedzone dyskusją. 

7. Podjęcie uchwał: 

1) zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu gminy Zławieś Wielka na 2012 r; 

2) w sprawie wyboru delegata reprezentującego Gminę Zławieś Wielka  

w stowarzyszeniu „Salutaris”; 

3) w sprawie sprzedaży nieruchomości położonej w Górsku stanowiącej mienie 

komunalne gminy z udzieleniem bonifikaty od ceny jej zbycia na rzecz Zgromadzenia 

Św. Michała Archanioła w Markach-Strudze;           

4) w sprawie zatwierdzenia planu odnowy miejscowości Górsk; 

5) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla działki położonej w centralnej części miejscowości Siemoń oraz 

dla działek położonych w północno-zachodniej części miejscowości Stary Toruń oraz 
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dla działek położonych w centralnej części miejscowości Zławieś Mała – gmina 

Zławieś Wielka; 

6) w sprawie dochodów gromadzonych na oddzielnym rachunku bankowym przez 

samorządowe jednostki budżetowe gminy Zławieś Wielka prowadzące działalność 

oświatową; 

7) w sprawie zmiany statutu Gminnego Zakładu Komunalnego w Złejwsi Wielkiej.  

8. Informacja o pracy wójta między sesjami. 

9. Relacja pracownika GOKiS-u z uczestnictwa w obchodach uroczystości upamiętniających 

68. rocznicę deportacji narodu Tatarów Krymskich z Krymu do Azji Średniej. 

10. Wolne wnioski i zapytania. 

11. Zakończenie obrad XV sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 

 

Ad. 1 

Otwarcie obrad XV sesji Rady Gminy i stwierdzenie quorum 

Robert Borzęcki – zastępca przewodniczącego Rady Gminy 

Otworzył obrady XV sesji Rady Gminy i na podstawie listy obecności stwierdził, że jest 

wystarczająca liczba radnych do podejmowania prawomocnych uchwał. Następnie powitał 

radnych, zaproszonych gości, pracowników urzędu gminy oraz osoby zainteresowane 

obradami. Poinformował radnych, że porządek obrad, jaki otrzymali wraz z materiałami na 

sesję nie zmienił się i zapytał, czy są do niego uwagi.  

 

Do porządku obrad nikt nie wniósł uwag. Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad. 2 

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 

Robert Borzęcki – zastępca przewodniczącego Rady Gminy 

Poinformował, że do tej pory nie wpłynęły uwagi  do protokołu z poprzedniej sesji Rady 

Gminy i zapytał, czy ktoś z radnych w tym momencie chciałby wnieść do niego uwagi. 

 

Nikt z radnych nie zabrał głosu.  

Protokół z XIV sesji Rady Gminy został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad. 3 

Analiza zaawansowania wykonania zadań inwestycyjnych zaplanowanych na 2012 r. 

 

Robert Borzęcki – zastępca przewodniczącego Rady Gminy 

Poprosił pracownika urzędu gminy o przedstawienie kolejnego punktu porządku obrad. 

 

Władysława Piotrowska – inspektor ds. gospodarki gruntami 

W zastępstwie za kierownika referatu rolnictwa omówiła realizację zadań inwestycyjnych 

zaplanowanych na 2012 r.  

Informacja w załączeniu do protokołu. 
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Jan Surdyka – wójt gminy 

Uzupełniając wypowiedź pani Piotrowskiej przekazał radnym informacje dotyczące budowy 

przepompowni na kanale górnym w Czarnowie. Powiedział, że rozmowy w tym temacie 

trwają w tej chwili są na etapie porozumienia między gminą, a urzędem marszałkowskim. Od 

1 do 31 grudnia będzie trwał nabór wniosków w konkursie, który ogłosił UM. Jeżeli wszystko 

pójdzie zgodnie z planem prace rozpoczną się w czerwcu 2013 roku. Dodał, że gmina złoży 

wniosek w konkursie, ponieważ po rozmowach z marszałkiem jest zapewnienie, że zadanie to 

zostanie zrealizowane, jeżeli wszystkie dokumenty zostaną złożone prawidłowo.   

 

Piotr Pawlikowski – radny 

Zapytał kiedy zaplanowana jest realizacja budowy kanalizacji w Łążynie obok pani Ślaskiej. 

 

Władysława Piotrowska – inspektor ds. gospodarki gruntami 

Odpowiedziała, że niestety nie ma takiej informacji, wie jednak, że obecnie trwa 

projektowanie kanalizacji. 

 

Piotr Pawlikowski – radny 

Poprosił o dokumenty  rozliczenia funduszu sołeckiego za 2012 r. z miejscowości Łążyn i 

Zarośle Cienkie. Dodał, że mieszkańcy o to pytają i chciałby móc udzielać im poprawnych 

informacji.  

 

Robert Borzęcki – zastępca przewodniczącego Rady Gminy 

Zapytał kiedy rozpocznie się realizacja zadania „Budowa chodnika w Złejwsi Wielkiej i w 

Złejwsi Małej” z funduszu sołeckiego planowanego na 2012 r. 

 

 

Jan Surdyka – wójt gminy 

Odpowiedział, że zadanie jest w fazie końcowej projektowania i na pewno rozpocznie się w 

tym roku. 

 

Ad. 4 

Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych w 2011 r. 

 

Grażyna Krystosiak – sekretarz gminy 

Przedstawiła sprawozdanie z wykonania uchwał. 

Ze względu na to, że nikt z radnych nie miał pytań do omawianego tematu podziękował i 

przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad. 

 

Sprawozdanie w załączeniu do protokołu. 

 

 

Ad. 5 

Przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2011 oraz zapoznanie z 

treścią opinii RIO w sprawie wykonania budżetu. 
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Robert Borzęcki – zastępca przewodniczącego Rady Gminy 

Przypomniał, że sprawozdanie z wykonania budżetu za 2011 r. było szczegółowo omawiane 

na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Gminy w dniu 21 czerwca 2012 roku. 

Poprosił panią Wioletę Barczyńską w zastępstwie za skarbnika gminy o przedstawienie opinii 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wykonania budżetu. 

 

Wioleta Barczyńska – referent ds. księgowości budżetowej 

Przedstawiła opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wykonania budżetu gminy 

za 2011 rok. 

 

Ad. 6 

Wystąpienie przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Gminy z wnioskiem o 

udzielenie absolutorium oraz zapoznanie z opinią RIO w sprawie wniosku.  

 

Robert Borzęcki – zastępca przewodniczącego Rady Gminy 

Poprosił przewodniczącego Komisji Rewizyjnej o wystąpienie. 

 

Andrzej Pyzik – przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

Odczytał wniosek Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Zławieś 

Wielka, który komisja sporządziła po zapoznaniu się ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 

za 2011 rok, opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 10 kwietnia 2012 

roku, informacją o stanie mienia Gminy Zławieś Wielka oraz sprawozdaniem finansowym 

gminy.  

 

Robert Borzęcki – zastępca przewodniczącego Rady Gminy 

Poprosił panią Sylwię Sypek o odczytanie opinii RIO o przedłożonym przez Radę Gminy 

wniosku Komisji Rewizyjnej. 

 

Sylwia Sypek – młodszy referent ds. Rady Gminy i jej organów 

Odczytała uchwałę Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy Nr 16/2012 z dnia 5 

czerwca 2012 roku w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium 

Wójtowi Gminy Zławieś Wielka za 2011 rok. 

 

Robert Borzęcki – zastępca przewodniczącego Rady Gminy 

Stwierdził, że rada zapoznała się z wszystkimi dokumentami potrzebnymi do udzielenia 

absolutorium Wójtowi Gminy Zławieś Wielka. 

 

Po wysłuchaniu przedstawionych informacji nikt nie zabrał głosu. 

 

Odczytał projekt uchwały w sprawie sprawozdania finansowego za 2011 rok. 

Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały. 

 

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy podjęła jednogłośnie  

 

Uchwałę Nr XV/99/2012 
w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2011 rok 
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Robert Borzęcki – zastępca przewodniczącego Rady Gminy 

Po odczytaniu projektu uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu za 2011 rok otworzył dyskusję na ten temat. Z uwagi na to, że nikt z 

radnych nie zabrał głosu zapytał, kto jest za podjęciem uchwały. 

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy podjęła jednogłośnie  

 

Uchwałę Nr XV/100/2012 
w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2011 

rok 

 

Radny Robert Borzęcki w imieniu wszystkich radnych pogratulował wójtowi udzielonego mu 

absolutorium i wręczył kwiaty. 

Wszyscy obecni nagrodzili wójta gromkimi brawami. 

 

Jan Surdyka – wójt gminy 

Podziękował Radzie Gminy za współpracę, a zwłaszcza tym radnym, którzy przez cały rok 

wspierali go i rozumieli jaka jest sytuacja budżetowa gminy. Podziękował także pracownikom 

za pomoc w realizacji budżetu oraz za to, że także brali na siebie odpowiedzialność za jego 

wykonanie. 

 

Robert Borzęcki – zastępca przewodniczącego Rady Gminy 

Ogłosił 10 minutową przerwę. 

Ad. 7  

Podjęcie uchwał  

 

Robert Borzęcki – zastępca przewodniczącego Rady Gminy 

Zapytał radnych, czy mimo tego, że uchwały były szeroko omawiane na wspólnym 

posiedzeniu komisji chcą, aby odczytywać je na sesji. 

 

Radni jednogłośnie wyrazili zgodę na nie odczytywanie treści projektów uchwał. 

 

Poprosił pracownika urzędu o krótkie omówienie 1 uchwały. 

 

Wioleta Barczyńska - referent ds. księgowości budżetowej  

Na podstawienie uzasadnienia omówiła uchwałę zmieniającą budżet gminy na 2012 r. 

 

Robert Borzęcki – zastępca przewodniczącego Rady Gminy 

Zapytał kto z radnych ma pytania do omawianej uchwały. 

Nikt z radnych nie miał pytań. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy podjęła jednogłośnie 

uchwałę Nr XV/101/2012 

zmieniającą uchwałę w sprawie budżetu gminy Zławieś Wielka na 2012 r. 

 

Robert Borzęcki – zastępca przewodniczącego Rady Gminy 
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Poprosił p. Krzysztofa Raka o krótkie omówienie kolejnej uchwały. 

 

Krzysztof Rak – asystent wójta 

Przypomniał radnym, iż ze względu na to, że w ubiegłym roku podjęta została uchwała w 

sprawie przystąpienia do stowarzyszenia „Salutaris” trzeba wybrać delegata reprezentującego 

naszą gminę w tym stowarzyszeniu.  Dodał, że stowarzyszenie ma na celu pomoc swoim 

członkom w sytuacjach kryzysowych takich jak wystąpienie złych warunków 

atmosferycznych, które mogą spowodować np. powódź. Powiedział, że dzięki temu, że 

jesteśmy członkami tego stowarzyszenia będzie można szybko uruchomić środki finansowe 

służące pomocy  mieszkańcom.  

 

Robert Borzęcki – zastępca przewodniczącego Rady Gminy  

Zapytał kto jest za przyjęciem pana Krzysztofa Raka jako kandydata na reprezentanta gminy 

w pracach tego stowarzyszenia. 

W wyniku głosowania rada gminy jednogłośnie wybrała p. Raka na kandydata. 

Odczytał projekt omawianej uchwały. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy podjęła jednogłośnie 

uchwałę Nr XV/102/2012 

w sprawie wyboru delegata reprezentującego Gminę Zławieś Wielka w stowarzyszeniu 

„Salutaris”. 

 

Poprosił pracownika urzędu o omówienie uchwały nr 3. 

 

Władysława Piotrowska – inspektor ds. gospodarki gruntami 

Powiedziała, że rada gminy podejmowała już podobną uchwałę w marcu bieżącego roku. 

Dodała, że chodzi o sprzedaż małej działki, która kiedyś była własnością skarbu państwa 

przylegającej do gruntów Zgromadzenia Św. Michała Archanioła w Markach – Strudze. 

Działka ta oddziela od siebie  2 działki tego zgromadzenia co nie pozwala na swobodne 

użytkowanie terenu. Cena szacunkowa działki wynosi ok. 30 tys. zł. Bonifikata wyniosła by 

99% czyli zgromadzenie zapłaciłoby 1% szacowanej ceny działki. 

 

Robert Borzęcki – radny 

Odczytał projekt uchwały. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy podjęła jednogłośnie 

uchwałę Nr XV/103/2012 

Poprosił p. Piotra Grodzkiego o kilka zdań na temat kolejnej uchwały. 

 

Piotr Grodzki – referent ds. promocji i pozyskiwania środków UE 

Powiedział, że uchwała w sprawie zatwierdzenia programu odnowy miejscowości Górsk jest 

niezbędna do starania się o dofinansowanie na modernizację świetlicy dla dzieci i młodzieży 

wraz z zagospodarowaniem terenu w Górsku. Uchwała została napisana na wniosek 

mieszkańców Górska, którzy uczestniczyli w zebraniu wiejskim w Górsku. Inwestorem i 

wnioskodawcą tego  przedsięwzięcia jest Europejskie Centrum Współpracy Młodzieży w 
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Toruniu w partnerstwie z parafią p. w. Podwyższenia Krzyża  Świętego w Górsku. Wniosek 

w ramach programu „Rozwoju Obszarów Wiejskich” zostanie złożony w czerwcu, niezbędną 

jego częścią jest właśnie Program Odnowy miejscowości Górsk, dlatego zasadne jest podjęcie 

tej uchwały. 

 

Robert Borzęcki – zastępca przewodniczącego Rady Gminy 

Zapytał kto z radnych jest za przyjęciem uchwały w sprawie zatwierdzenia planu odnowy 

miejscowości Górsk. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy podjęła jednogłośnie 

uchwałę Nr XV/104/2012 

Poprosił p. Marcina Pelca o omówienie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. 

 

Marcin Pelc – inspektor ds. planowania przestrzennego 

Odpowiedział, że do uchwały dołączone zostały jeszcze 2 załączniki, aby rozszerzyć obszar 

na jakim może zostać uchwalony plan miejscowy oraz co pozwoli na obniżenie kosztów 

związanych z utworzeniem planów miejscowych. Dodał, że jest to tylko uchwała intencyjna, 

która inicjuje procedurę uchwalania planów miejscowych dla wymienionych miejscowości.  

 

Robert Borzęcki – zastępca przewodniczącego Rady Gminy 

Zapytał radnych, czy mają pytania do omawianej uchwały. Nikt z radnych nie zabrał głosu.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy podjęła jednogłośnie 

uchwałę Nr XV/105/2012 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla działki położonej w centralnej części miejscowości Siemoń oraz dla 

działek położonych w północno – zachodniej części miejscowości Stary Toruń oraz dla 

działek położonych w centralnej i wschodniej części miejscowości Zławieś Mała oraz 

działek położonych we wschodniej części  miejscowości Gutowo – gmina Zławieś Wielka. 

Robert Borzęcki – zastępca przewodniczącego Rady Gminy 

Mimo tego, że kolejna uchwała była omawiana na wspólnym posiedzeniu komisji poprosił p. 

Wioletę Barczyńską o krótkie omówienie jej treści. 

 

Wioleta Barczyńska referent ds. księgowości budżetowej– zastępca przewodniczącego Rady 

Gminy 

Poinformowała radnych, że taka sama uchwała była podejmowana dla szkół. Przedszkole w 

Złejwsi Małej również zawnioskowało o utworzenie rachunku dochodów własnych, ze 

względu na to, że takie posiada. Odczytała uzasadnienie do uchwały.  

 

Robert Borzęcki – zastępca przewodniczącego Rady Gminy 

Zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem tej  uchwały. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy podjęła jednogłośnie 

uchwałę Nr XV/106/2012 
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w sprawie dochodów gromadzonych na oddzielnym rachunku bankowym przez 

samorządowe jednostki budżetowe gminy Zławieś Wielka prowadzące działalność 

oświatową 

Poprosił p. Sekretarz o omówienie ostatniej uchwały. 

 

Grażyna Krystosiak – sekretarz gminy 

Powiedziała, że uchwała w sprawie zmiany statutu GZK w Złejwsi Wielkiej dotyczy 

dopisania w statucie słowa „odbioru” odpadów komunalnych. Zmieniające się przepisy 

dotyczące gospodarki odpadami w gminie narzucają na gminy nowe obowiązki, dlatego 

postanowiono, aby pełnienie tego rodzaju zadania umożliwić GZK-u 

 

Robert Borzęcki – zastępca przewodniczącego Rady Gminy 

Poprosił radnych o zadawanie pytań do omawianej uchwały. Ze względu na to, że nikt z 

radnych nie zabrał głosu poprosił o głosowanie na uchwałą. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy podjęła jednogłośnie 

uchwałę Nr XV/107/2012 

w sprawie zmiany statutu Gminnego Zakładu Komunalnego w Złejwsi Wielkiej 

Podziękował radnym za sprawny przebieg punktu podjęcie uchwał i poprosił wójta o 

przedstawienie informacji o pracy wójta między sesjami. 

 

Ad. 8 

Informacja o pracy wójta między sesjami 

 

Jan Surdyka – wójt 

Przedstawił informację o pracy wójta między sesjami. 

Informacja w załączeniu do protokołu. 

 

Robert Borzęcki – zastępca przewodniczącego Rady Gminy  

Poprosił radnych o zadawanie pytań do omawianego punktu. Zapytał czy droga z Zarośla 

Cienkiego do Czarnego Błota ma zostać naprawiona w ramach gwarancji. Dodał, że ta sama 

firma robiła drogę od ul. Słonecznej w stronę sklepu p. Żubra i niestety droga ta również 

nadaję się do naprawy. Zapytał, czy można naprawić ją także w ramach gwarancji. 

 

Jan Surdyka – wójt 

Odpowiedział, że obie drogi zostaną naprawione w ramach gwarancji.  

Robert Borzęcki – zastępca przewodniczącego Rady Gminy 

Zapytał czy radni mają pytania do wójta. Nikt z radnych nie miał pytań, zakończono więc 8 

punkt porządku obrad.  

 

Ad. 9 

Relacja pracownika GOKiS-u z uczestnictwa w obchodach uroczystości 

upamiętniających 68 rocznicę deportacji narodu Tatarów Krymskich z Krymu do Azji 

Średniej 

 

Barbara Łukasik – animator kultury 
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Zrelacjonowała pobyt na Krymie oraz uczestnictwo w obchodach upamiętniających 68 

rocznicę  deportacji. 

Informacja w załączeniu do protokołu.  

Zachęciła do współpracy z przedstawicielami tego narodu oraz do wsparcia tej inicjatywy 

przez Radę Gminy. 

 

Ad. 10 

Wolne wnioski i zapytania 

Robert Borzęcki – zastępca przewodniczącego Rady Gminy 

Poprosił obecnych o zadawanie pytań przedstawicielom urzędu gminy. 

 

Piotr Pawlikowski – radny 

Zapytał jakie są możliwości finansowania naprawy dróg, ponieważ wie, że budżet jest bardzo 

napięty jeżeli o to chodzi, a środki zostały już dość dużo wykorzystane.  

 

Jan Surdyka – wójt 

Odpowiedział, że naprawy zostaną zrealizowane, w budżecie jest jeszcze mała rezerwa na te 

zadania i tzw. „po zimowe” naprawy dróg zostaną wykonane.  

 

Mariola Konarkowska - mieszkanka osiedla „Nasza Dolina” 

Zgłosiła problem zapychającej się kanalizacji na osiedlu w Czarnowie. Poprosiła o 

przybliżenie rozwiązania tego problemu. 

 

Wiesław Kazaniecki – kierownik GZK 

Odpowiedział, że wie o tym problemie, niestety inwestycja została źle zrobiona przez p. 

Rolirada, urządzenia do wody i kanalizacji nie zostały przekazane w zarząd GZK i tak 

naprawdę jest to problem developera. P. Rolirad nie miał pozwolenia na podłączenie wód 

opadowych do studzienek ściekowych. Trwają rozmowy, aby poprawić sytuację 

mieszkańców osiedla, niestety trudnym zadaniem jest przejęcie w zarząd źle wykonanych 

urządzeń wod – kan.  

 

Robert Borzęcki – zastępca przewodniczącego Rady Gminy 

Zapytał jak pomóc mieszkańcom skoro właścicielem wszystkich urządzeń jest p. Rolirad. 

Dodał, że kiedy przychodzi duży deszcz mieszkańcy mają nieczystości we własnych 

garażach.  

 

Wiesław Kazaniecki – kierownik GZK 

Odpowiedział, że pomoc doraźna na pewno będzie, a mieszkańcy zostaną poinformowani na 

temat wyniku rozmów z developerem. Niestety winny jest tylko i wyłącznie p. Rolirad. 

 

Piotr Świdliński - mieszkaniec osiedla „Nasza Dolina” 

Zapytał, jak umowa na dostarczanie wody i odbiór ścieków ma się do tego o czym mówił p. 

kierownik skoro urządzenia nie są własnością Gminnego Zakładu Komunalnego, a 

mieszkańcy osiedla zgodnie z umową zobowiązani są do ponoszenia kosztów za wodę i 

ścieki. Dodał, że osiedlając się na tym terenie wiedział, że jest to teren zalewowy, ale niestety 
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w tej sytuacji problem nie tkwi w podnoszeniu się poziomu wody i zalewaniu budynków, a 

niestety w złym podłączeniu wód opadowych, które zalewają piwnice.  

 

Wiesław Kazaniecki – kierownik GZK 

Odpowiedział, że GZK powstał na koniec grudnia ubiegłego roku. Miało to na celu 

uporządkowanie gospodarki wodno – ściekowej w gminie. Umowy które mają zostać 

zawierane z odbiorcami również miały temu służyć. Niestety dopiero teraz poznając teren 

oraz urządzenia wod – kan ujawniają się problemy, które nie były wcześniej nikomu znane. 

Umowy były napisane w ten sposób myśląc, że właścicielem wszystkich urządzeń jest gmina, 

co okazało się nie prawdą. Dodał, że p. Rolirad winny jest temu co dzieje się w Czarnowie i 

trzeba naprawić te sytuację, ale na pewno nie pozwoli na to, aby woda opadowa była 

podłączona do kanalizacji.  

 

Piotr Świdliński - mieszkaniec osiedla „Nasza Dolina” 

Zapytał kto w takim razie odpowiedzialny jest za odbiór przyłączy wykonywanych przez p. 

Rolirada, ponieważ musiał być nad tym nadzór budowlany.  

 

Wiesław Kazaniecki – kierownik GZK 

Odpowiedział, że gmina nie partycypowała w kosztach tej inwestycji, ponieważ developer 

został zwolniony z opłaty renty planistycznej i gmina nie ingerowała w to co robił budując 

osiedle. Taki stan rzeczy jaki jest teraz zastał nowy wójt i pracownicy GZK i dla nikogo ta 

sytuacja nie jest dobra. Podkreślił, że na pewno mieszkańcy nie zostaną sami z tym 

problemem.  

 

Piotr Świdliński - mieszkaniec osiedla „Nasza Dolina” 

Powiedział, że nie interesują go rozmowy nad „rozlanym mlekiem”, tylko możliwości wyjścia 

z tej sytuacji.  

 

Wiesław Kazaniecki – kierownik GZK 

Odpowiedział, że trwają rozmowy z p. Roliradem, aby uzdrowić te sytuację. 

 

Mariola Konarkowska - mieszkanka osiedla „Nasza Dolina” 

Zapytała, czy w takim razie mieszkańcy maja zapewnienie od gminy, ze jeżeli nadal będą 

występowały opady i ten sam problem się pojawi uzyskają pomoc. Dodała, że ostatnim razem  

 

Wiesław Kazaniecki – kierownik GZK 

Odpowiedział, że jest zaskoczony odmową pomocy ze strony straży pożarnej. Zapewnił, że 

jeżeli ktoś zatelefonuje do niego i poprosi o pomoc na pewno zostanie taka udzielona i nikt 

nie zostanie z tym problemem sam.  

 

Piotr Pawlikowski – radny 

Poprosił o konkretna odpowiedź na pytanie, kto jest właścicielem sieci wod- kan na osiedlu 

„Nasza Dolina”  

 

Wiesław Kazaniecki – kierownik GZK 
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Odpowiedział, że właścicielem jest p. Rolirad. 

 

Piotr Pawlikowski – radny 

Powiedział, że jego zdaniem wszystkie pretensje, które są niestety słuszne powinny być 

kierowane właśnie do niego. Dodał, że nie dopuszczalnym jest, aby takie sytuacje miały 

miejsce. 

 

Mariola Konarkowska - mieszkanka osiedla „Nasza Dolina” 

Powiedziała, że problem ten był zgłaszany p. Roliradowi, który powiedział, że wszystkie 

urządzenia należą do urzędu gminy.  

 

Piotr Pawlikowski – radny 

Powiedział, że kwoty jakie gmina musi płacić p. Roliradowi za wykup gruntów są tak 

ogromne i jest to nie sprawiedliwe. Dodał, że uważa iż żeby naprawić tę sytuacje najlepszym 

wyjściem jest przekazanie tej sprawy do sądu. Pomoc jaka udzielana jest w tej chwili 

mieszkańcom to tylko dobra wola p. wójta, ponieważ to p. Rolirad powinien naprawiać ten 

problem.  

 

Piotr Świdliński - mieszkaniec osiedla „Nasza Dolina” 

Zapytał, na jakiej podstawie gmina przejęła drogi od p. Rolirada skoro urządzenia w nich 

podłączone zostały źle wykonane.  

 

Piotr Pawlikowski – radny 

Odpowiedział, że wydaje mu się, że nastąpiło przejęcie gruntów, a infrastruktura techniczna 

nie została przejęta.  

 

Jan Surdyka – wójt 

Powiedział, że na tamtym terenie nie powinno powstać osiedle, niestety wykorzystano luki 

prawne i stało się inaczej. Z informacji jakie posiada wie, że firma p. Rolirada miała 

wybudować osiedle razem z kanalizacją i drogami za co została zwolniona z renty 

planistycznej. Podpisano nawet porozumienie w którym p. Rolirad zobowiązał się wykonać 

sieć wod – kan i przekazać ją gminie. Niestety nie przekazał tego gminie, ponieważ 

zapłaciłby duży podatek od darowizn. Trwało to tak długo, aż do przyjścia nowej władzy, 

która stara się uporządkować ten problem. Dodał, że mimo tego iż gmina nie ma żadnego 

dokumentu z którego wynika, że jest właścicielem tych urządzeń gmina będzie starała się 

pomóc mieszkańcom osiedla.  

 

Piotr Świdliński - mieszkaniec osiedla „Nasza Dolina” 

Zapytał, czy jest możliwość, aby przedstawiciele mieszkańców osiedla mogli uczestniczyć w 

dalszych etapach rozmów z p. Roliradem.  

 

Jan Surdyka – wójt 

Odpowiedział, że jeżeli będzie taka potrzeba to na pewno przedstawiciele zostaną o to 

poproszeni. 

 

Piotr Świdliński - mieszkaniec osiedla „Nasza Dolina” 
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Zapytał, czy jeżeli sprawa ta zostanie rozwiązana gmina przejmie w zarząd urządzenia wod – 

kan osiedla.  

 

Jan Surdyka – wójt 

Odpowiedział, że jeżeli p. Rolirad naprawi infrastrukturę wod- kan na osiedlu na pewno tak 

się stanie, ale niedopuszczalnym jest, żeby woda opadowa wpływała do kanalizacji. Dopiero 

po naprawieniu tego błędu gmina będzie mogła przejąć urządzenia.  

 

Robert Borzęcki – zastępca przewodniczącego Rady Gminy 

Zapytał, czy umowa GZK zawierana z mieszkańcami osiedla jest w świetle prawa zgodna z 

sytuacja jaka ma miejsce.  

 

Wiesław Kazaniecki – kierownik GZK 

Odpowiedział, że tak, ponieważ w umowie mówi się o doprowadzeniu wody i odbiorze 

ścieków, co jest wykonywane.  

 

Piotr Pawlikowski – radny 

Zgłosił wniosek o rozeznanie się w sprawie tego, czy można obciążyć p. Rolirada kosztami 

poniesionymi przez gminę podczas wypompowywania wody z zalanych piwnic i garaży na 

osiedlu „Nasza Dolina”. 

 

Jerzy Dudzic-  rady 

Zapytał, kiedy zostanie zrealizowany wniosek w sprawie zamontowania progów 

zwalniających na ul. Wiejskiej, który był zgłaszany dość dawno. Poprosił o naprawę ul. 

Leśnej i Szkolnej, ponieważ tworzą się na nich ogromne kałuże kiedy spadnie deszcz i ciężko 

jest przez nie przejść.  

 

Bogdan Damrat – radny 

Zapytał, czy zostały już podjęte działania w sprawie bobrów, które niszczą wały.  

 

Jan Surdyka – wójt 

Powiedział, że niestety jak wszystkim wiadomo bobry są pod ochroną i nie można ich 

odstrzelić. Kanał Górny, który jest przez nie niszczony jest w zarządzaniu WZIR-u, który był 

już o tym telefonicznie informowany. Niestety z tego wynika, że nic nie zostało w tej sprawie 

zrobione. Dlatego gmina będzie musiała własnymi środkami starać się zabezpieczać te 

zniszczenia i likwidować tamy. Jeśli chodzi o progi zwalniające powiedział, że są to bardzo 

wysokie koszty, a poza tym nie wszyscy mieszkańcy są zadowoleni z umieszczania ich na 

jezdni.  

 

Andrzej Pyzik – radny 

Powiedział, że jest przeciwny montowaniu progów zwalniających na drogach, ponieważ jest 

to uciążliwe dla kierowców ciągników jadących z przyczepami. 

 

Jerzy Dudzic-  rady 

Powiedział, że akurat w tym przypadku progi powinny zostać zamontowane, ponieważ chodzi 

tu o względy bezpieczeństwa dzieci uczęszczających do szkoły. 
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Jan Surdyka – wójt 

Odpowiedział, że jeżeli w budżecie znajdą się środki na to zadanie na pewno zostanie to 

zrobione. 

 

Jarosław Karczewski – radny 

Zapytał jaka jest koncepcja rozmów z p. Roliradem. 

 

Wiesław Kazaniecki – kierownik GZK 

Odpowiedział krótko, że chciałby, aby p. Rolirad zobowiązał się do uporządkowania 

gospodarki wod – kan na terenie osiedla „Nasza dolina” 

 

Piotr Świdliński - mieszkaniec osiedla „Nasza Dolina” 

Zapytał o organizację ruchu na drodze nr 80 w Czarnowie oraz o to czy w planach na 

przyszłość jest budowa boiska sportowego przy szkole w Czarnowie. 

 

Jan Surdyka – wójt 

Odpowiedział, że GDDKiA zgodnie z prawem zmieniła organizację ruchu na tym odcinku i 

niestety nie można cofnąć ich decyzji. Podejmowane są działania, aby usprawnić wyjazd 

samochodów z dróg osiedlowych na drogę nr 80.  Na drugie pytanie odpowiedział, że być 

może jeśli w budżecie znajdą się w przyszłości fundusze zostanie wybudowane boisko dla 

dzieci, ale nic nie jest pewne.  

 

Janusz Fifielski – mieszkaniec 

Powiedział, że p. Rolirad budując osiedle i inwestując na tamtych terenach obiecywał wiele, 

budowę kompleksu sportowego również, ale niestety tylko obiecywał. 

 

Robert Borzęcki – zastępca przewodniczącego Rady Gminy 

Podziękował wszystkim za sprawny przebieg sesji i o godz. 17.30 zamknął obrady XV sesji 

Rady Gminy Zławieś Wielka.  


